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Metsäteollisuudella toimipaikkoja laajasti eri 
puolella Suomea
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• Metsäteollisuus on tehnyt pitkäjänteistä vastuullisuustyötä jo 
vuosikymmenten ajan. 

• Tapa toimia tiivistyy alan yhteisissä vastuullisuussitoumuksissa, 
jotka kurkottavat vuoteen 2025.

• Vuonna 2018 uudistetut sitoumukset kattavat ympäristövastuun 
lisäksi aiempaa tarkemmin myös sosiaalisen ja taloudellisen 
vastuun osa-alueet.

• Vuoropuhelu eri sidosryhmien kanssa on tärkeä osa toiminnan 
kehittämistä.

• Vastuullisuussitoumuksilla on tärkeä rooli myös 
YK:n kestävän kehityksen tavoitteiden toteuttamisessa. 
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Metsäteollisuus jatkaa vastuullista toimintaansa

- 95 % KAATOPAIKKAJÄTTEET

- 57 % JÄTEVEDEN MÄÄRÄ

- 64 % HIILIDIOKSIDI

- 87 %    HIUKKASET

- 61 % RAVINNEPÄÄSTÖT 

(sis. typpi ja fosfori)

Päästövähenemät tuotantoon suhteutettuna 
vuosina 1992-2018.
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Investoinnin vaihe ja arvo, milj. euroa

Investointiselvityksiä ja hankkeita

Esimerkkejä metsäteollisuuden 
investoinneista
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• Pääosa lupaprosesseista liittynyt massa- ja paperiteollisuuden BAT-päätelmien soveltamiseen

• Lisäksi tehtaiden olennaisiin muutoksiin liittyviä lupaprosesseja, kokonaan uusia hankkeita sekä 
pienempiä päivityksiä voimalaitosten lupiin 

• Uusien hankkeiden luvitus ja olennaiset muutokset hoituneet sujuvassa aikataulussa

• BAT-päätelmien soveltamiseen liittyvien olemassa olevien laitosten ympäristölupien käsittelyajat

– ympäristölupahakemuksen vireilletulosta: 17 kk

– kuulutuksesta: 13 kk

• Käsittelyajoissa isoja alueellisia eroja

– Neljä lupapäätöstä oli vielä saamatta kun BAT-soveltamisen neljän vuoden määräaika umpeutui 
30.9.2018, vaikka ympäristönsuojeluasetuksessa lähtökohtaisesti 10 kk määräaika hakemuksen 
vireilletulosta

• Hakemusten laatuun liittyen havaittu vaatimustason vaihtelua viranomaisen suunnalta

• Lupaneuvotteluja pääosin pidetty pyydettäessä, käytäntö parantunut

• Osa valituksista olisi luultavasti voitu välttää neuvottelulla tai lupapäätösluonnoksen tarkistamisella

• Pääosin on keskitytty oleelliseen lupapäätöksissä, mutta poikkeuksiakin löytyy
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Metsäteollisuuden kokemuksia 
ympäristölupamenettelystä viime vuosilta



• Metsäteollisuus kannattaa sitovien määräaikojen asettamista luvitukseen, sekä yhden luukun 
periaatetta

• Määräaikoja koskevat tarkennukset RED II luvitustyöryhmän aineistossa herättävät kysymyksiä:

– Miksi vain sähköä tuottavat laitokset?

– Seuraava kohta ei ymmärtääksemme vastaa direktiivin muotoilua ja tarkoitusta:     
”Määräaikoihin ei lasketa seuraaviin kulunutta aikaa: voimassa olevan unionin 
ympäristölainsäädännön mukaiset velvoitteet”

– Direktiivi lähtee ymmärtääksemme ajatuksesta, että määräaikojen soveltaminen ei saa 
vaikuttaa ympäristölainsäädännön velvoitteisiin

• Yhteyspisteet olisi luontevaa kytkeä yhden luukun lakihankkeen menettelyihin ja uusiin sähköisiin 
järjestelmiin

– Sähköisten järjestelmien kehittäminen keskeistä myös tämän hankkeen näkökulmasta
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Metsäteollisuuden näkemyksiä kiinteää biomassaa 
polttavan laitoksen luvitukseen




